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Besvarelse af spørgsmål nr. 577 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 577 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 17. januar 2024. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
 
 
 
Peter Hummelgaard 
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Thomas Jørn Rasmussen 
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Spørgsmål nr. 577 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren redegøre for, hvornår der er nyt fra den 
tværministerielle arbejdsgruppe, der skal komme med 
anbefalinger til det retspsykiatriske område, henset til at det af 
et tidligere svar fremgår, at opfølgningen på B 249 (2020-21) er 
planlagt til at ske, når afrapporteringen fra den tværministerielle 
arbejdsgruppe er færdig? Der henvises til ”Arbejdsgruppe skal 
give retspsykiatrien tiltrængt eftersyn”, Justitsministeriet, den 
30. august 2021.” 

 
Svar: 
 
Jeg er generelt meget optaget af at sikre, at retspsykiatriske patienter får et 
sammenhængende og tilfredsstillende forløb. Dette både af hensyn til 
retssikkerheden og til den enkelte patient, således at den pågældende ikke 
får et unødigt langt forløb, men også af hensyn til samfundet i øvrigt, idet 
en unødig lang sagsbehandlingstid resulterer i yderligere pres på en 
psykiatri, der aktuelt er udfordret på kapaciteten. 
 
Forløbet for retspsykiatriske patienter er komplekst og involverer mange 
forskellige myndigheder henhørende under Justitsministeriet, Indenrigs- og 
Sundhedsministeriet samt regionerne. 
 
Jeg kan oplyse, at arbejdet i den tværministerielle arbejdsgruppe til analyse 
af det retspsykiatriske område pågår, og at arbejdsgruppen forventes 
afsluttet med afrapportering til regeringen i 2024. 
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